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ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

Nyár elején is folytatódott a döntési 
dömping az önkormányzat háza táján.  A 
képviselõ-testület június 14-i, soros ülé-
sén eldõlt, hogy mégiscsak közös igaz-
gatású intézményként mûködik tovább 
az általános és a középiskola. Alapjaiban 
változik meg a polgármesteri hivatal bel-
sõ szervezeti tagozódása. Gyors pályáz-
tatási folyamatot követõen sor került – a 
Városgondnokság a Városi Víz- és Csa-
tornamûbe integrálásával létrehozott – 
Martfû Város Önkormányzatának Tele-
pülésellátó Szervezete vezetõjének meg-
bízására is.

Elsõként a nevelési és oktatási intéz-
mények tevékenységét értékelõ beszámo-
lókkal, az intézmények mûködési haté-
konyságának növelését célzó javaslatok-
kal, lehetséges települési társulási meg-
állapodásokkal foglalkozott a testület.

A Városi Óvoda és Bölcsõde elmúlt évi 
nevelõmunkájáról, mûködési feltételeirõl, 
az intézmény további feladatairól Gonda 
Istvánné intézményvezetõ számolt be. Az 
egyre szûkülõ anyagi források miatt csupán 
minimális felújításokra, karbantartásokra 
kerülhet sor. A félévszázados épületek ese-
tében különösen a nyílászárók cseréje 
elodázhatatlan, de vizesblokkok, kerítések 
felújítására, az udvari játékok karbantartá-
sára, bútorzatcserére is szükség volna. 
Hosszú távú felújítási, karbantartási terv 
készítését szorgalmazta, amely valamennyi 
önkormányzati intézményre vonatkozna. A 
bölcsõde a Május 1. úti óvodaépületbe ter-
vezett költöztetése várhatóan szintén nagy 
feladat elé állítja majd az intézményt.

Egyre feszesebb szervezést kíván az 
alkalmazotti állomány munkájának koor-
dinálása is. A 41 fõs személyi állományból 
ebben az évben hét, a nyugdíjkorhatárhoz 
közel álló dolgozójuk kapcsolódik be a 
prémium évek programba (bérüket nem a 
helyi önkormányzat fizeti, viszont maxi-
mum heti 12 órában dolgoznak tovább 
korábbi munkahelyükön nyugdíjba vonu-
lásukig). A személyi feltételeket érintõen az 
intézményvezetõ szokatlanul keményen 
fogalmazott: veszélyeztetett a gyermekek 
szakszerû, személyiségközpontú nevelése, 
az eddig elért nevelési eredmények minõ-
ségi szintjének megtartása. Mindehhez a 
dolgozók anyagi megbecsülése sem biz-
tosított.

Az óvodai és a bölcsõdei feladatellátás 
államilag alulfinanszírozott, a fejkvóta-

rendszer nem igazodik a különbözõ telepü-
lési adottságokhoz. A költségvetés bér 
részét biztosítja az önkormányzat. A költ-
ségvetésben tervezhetõ dologi kiadások 
azonban az intézmény minimumon történõ 
mûködtetéséhez is alig elegendõek.   

A 2006/2007-es nevelési évben mind az 
óvodák, mind a bölcsõde feltöltöttsége 
100% feletti volt. A beszámoló készíté-
sének idején prognosztizálható gyermek-
létszám-adatok alapján az óvodai csopor-
tok száma a következõ nevelési évben sem 
csökken. 

A gyermekek óvodai nevelése helyi 
nevelési program alapján történik, meg-
tartva a tagóvodák szakmai autonómiáját, 
saját arculatát. Szakmai munkaközös-
ségeik mindent megtesznek a nevelési 
programban megfogalmazott célok és fela-
datok megvalósításáért.

A József Attila Általános Iskola beszá-
molója, tényszerûsége mellett, már az 
összevonás jegyében készült. 

Az önkormányzati források szûkülése és 
a csökkenõ gyermeklétszám miatt a 
képviselõ-testület 1999-tõl folyamatosan 
felülvizsgálja a közoktatási feladatellátást. 
Az általános iskola már a hatodik tanévet 
fejezte be összevont intézményként. A 
csökkenõ gyermeklétszám miatt (2001-ben 
834, 2006-ban 588 tanuló) az elmúlt tanév-
ben, szûkösen, de egy épületben is elfért az 
összes általános iskolás korú gyermek. Hat 
év alatt 39-rõl 24-re csökkent az osztályok 
száma, a 75 fõs pedagógus létszám az 
elmúlt tanévre 52 fõre, a technikai dolgo-
zók száma 18-ról 8 fõre csökkent. A 2007/ 
2008-as tanévre is tovább apadó gyermek-
létszámot, az osztályok és az alkalmazottak 
számának csökkenését prognosztizálhatta 
beszámolójában Szikszainé Angyal Mária 
intézményvezetõ (a képviselõ-testület ez 
év februárjában 5 fõs pedagógus létszám-
csökkentésrõl döntött).

A fenntartó önkormányzat csak a közok-
tatási törvényben kötelezõen elõírt feladat-
ellátási szintet tudja finanszírozni, ezért a 
tanórán kívüli tevékenységeket (tehetséges 
tanulók segítése, felzárkóztatás, felkészítés 
versenyekre, stb.) a pedagógusok anyagi 
ellenszolgáltatás nélkül végzik.

A beszámoló emlékeztetett, hogy az 
elmúlt év utolsó képviselõ-testületi ülésén 
még az általános iskola és a középiskola két 
külön, önálló intézményként való mûköd-
tetése mellett döntöttek. Azóta azonban 

megváltoztak a körülmények. A közép-
iskola sikeres beiskolázása, a „0” évfolyam 
és a felsõfokú szakképzés indítása intéz-
ményi szinten jelentõs óraszám emel-
kedéshez vezet. A meglévõ pedagógus-
állománnyal ennyi órát nem tudnak ellátni, 
létszámot pedig nem emelhetnek. Az álta-
lános iskola felsõs osztályai számának 
csökkenése és a kötelezõ óraszámemelés 
miatt a felsõ tagozaton oktató tanárok 
száma magasabb a szükségesnél.

A humánerõforrás jobb kihasználását az 
áttanításban, a két iskola egy igazgatás alá 
vonásában jelölte meg az általános iskola 
vezetõje is. Szikszainé Angyal Mária kitért 
az érintett pedagógusokkal több lépcsõben 
történt egyeztetésre és arra is, hogy „a tan-
testület nagy százalékban kinyilatkoztatta 
azt az álláspontját, miszerint mindent 
elvállalnak saját és kollégáik munkahelye 
érdekében”, de részei a beszámolónak az 
értekezletek és egyeztetések során megfo-
galmazott kérések, kritériumok is, amelyek 
a tantestület biztonságérzetét és kiszámít-
hatóbb jövõjét deklarálhatják, pl. hogy 
mihamarabb ismét megkaphassák azon 
juttatásaikat (étkezési utalvány, minõségi 
bér, magán-nyugdíjpénztári hozzájárulás, 
iskolakezdési támogatás, pótlékemelés), 
amelyekrõl januárban – éppen az össze-
vonás elkerülése érdekében – mondtak le.

A Damjanich János Szakképzõ Iskola, 
Gimnázium és Kollégium dolgozói 
számára is a megszorító intézkedések beve-
zetése jelentette a további mûködési lehe-
tõséget az önkormányzat 2007. évi pénz-
ügyi tervének összeállításakor. Az ott dol-
gozók is tudomásul vették az év elején jut-
tatásaik elvonását, elfogadták, hogy az is-
kola helyi önkormányzati fenntartásban 
való további mûködtetésének ez a feltétele. 
Õk is bíznak azonban abban, hogy jutta-
tásaikat visszakapják. Nem utolsósorban 
ezt is megfogalmazta beszámolójában 
Rusvainé Schneider Piroska. A középiskola 
igazgatója részletes tájékoztatást adott az 
iskola tárgyi feltételeirõl, az oktató - nevelõ 
munkáról, pályázati sikereikrõl, a tanulói 
és a foglalkoztatotti létszám alakulásáról. 

A tanévet 375 diákkal zárták, a 2007/ 
2008-as tanévben azonban már 432 diákkal 
számolnak. A tanulói létszám várható 
növekedésében, a sikeres beiskolázáson 
túl, meghatározó a Szolnoki Fõiskolával 
együttmûködésben induló akkreditált 
felsõfokú szakképzés. 

KÉPVISELÕ-TESTÜLETI ÜLÉS
A költségmegtakarítás mellett munkahelyeket is megõriz az önkormányzat

  az általános iskola és a középiskola összevonásával
  Kevesebb iroda, kevesebb vezetõ a polgármesteri hivatalban
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Mindemellett a középiskolának is végre 

kell hajtania a képviselõ-testület által feb-
ruárban elfogadott, 4 fõs létszámcsök-
kentést. A probléma kezelésére, a meg-
növekedett óraszámszükséglet ellátására 
Rusvainé Schneider Piroska szerint is 
megoldást jelenthet az általános iskola 
egyes kollégáinak áttanítása.

A képviselõ-testület példamutató fele-
lõsséget tanúsított eddig is a város közok-
tatásáért. Bár kemény megszorításokkal, de 
felvállalta, nem kötelezõ feladatként, a 
középfokú oktatást, szakképzést – fogal-
mazott elõterjesztõként a beszámolóban 
Sólyom Dezsõné, a mûvelõdési és népjóléti 
iroda vezetõje. A két oktatási intézmény 
integrálásától több terület hatékonyabb 
mûködését várja (pl. áttanítás lehetõsége, 
külsõs óraadók számának csökkentése, 
különálló gazdasági ügyintézõi tevékeny-
ség ésszerû egyesítése). Fontosnak tartja 
azonban, hogy a részegységek továbbvi-
hessék saját hagyományaikat, szokásaikat, 
intézményi kultúrájukat a közös igazgatású 
iskolában. 

A beszámoló szerint a tervezett oktatási 
intézmény más települések oktatási fela-
datellátására is lehetõséget kínál. Mezõhék 
Község Önkormányzata elvi hozzájáru-
lását adta a két település között közös igaz-
gatású oktatási intézmény létrehozására 
vonatkozó megállapodáshoz. Hasonló 
megállapodás készül a település óvodai 
feladatellátására is: a mezõhéki óvoda a 
Martfû Városi Óvoda és Bölcsõde tagintéz-
ményeként mûködik tovább.

– Az önkormányzat egyik legfontosabb 
kötelezõ feladata az oktatási intézmények 
fenntartása, színvonalas mûködtetése. 
Pénzügyi okokból, de munkahely megõr-
zési szempontból is elkerülhetetlenné vált a 
két intézmény közös igazgatás alá vonása. 
Az átszervezés nagy munkát tesz az intéz-
ményekre, fegyelmezettséget kíván az 
iskolák vezetõitõl, dolgozóitól – hangsú-
lyozta dr. Bakonyi Péter, külön is megkö-
szönve az érintettek áldozatkészségét, 
rugalmasságát.

Ezt követõen Fórizs Ágnes, Mezõhék 
polgármestere adott tájékoztatást a 
település további oktatási elképzeléseirõl. 
A 400 fõs település nemrégen felújított 
iskolájába a következõ tanévben várhatóan 
kilenc gyermek jár, így kézenfekvõnek 
tûnik, hogy a martfûi iskola tagintézmé-
nyeként mûködjön tovább. A tizenhat gyer-
meket ellátó óvoda esetében szintén 
hasonló megoldásban gondolkodnak.

Tarjányiné Tasnádi Edit bizottságvezetõ 
az oktatási, mûvelõdési, sport, civil és 
egyházi kapcsolatok bizottsága nevében 
köszönetét fejezte ki a két iskola vezetõinek 
az intézményi összevonás gördülékeny 
elõkészítéséért. Elismeréssel szólt a beszá-
molókról, azokról a törekvésekrõl, pályá-
zatokról, amelyekkel az intézmények igye-
keznek nehéz anyagi helyzetükön javítani.

Arra is figyelmeztetett, hogy mára 
meghaladja a 10%-ot a sajátos nevelési 
igényû, tanulási, magatartási zavarokkal 
küzdõ gyermekek száma. Iskolapszic-
hológus foglalkoztatására volna szükség. 

Szorgalmazta a nevelési, oktatási intéz-
ményekben dolgozók korábban megvont 
juttatásai egy részének mihamarabbi visz-
szaállítását, ha azt az önkormányzat anyagi 
helyzete lehetõvé teszi.  

Bizottsága támogatja azt a javaslatot is, 
amely szerint hosszú távú karbantartási 
tervet dolgoznának ki az önkormányzati 
intézmények felújítására.

Augusztus 1-jétõl a hivatal korábbi 
ötirodás szervezeti tagozódása megszûnik. 
A munkakörök ésszerû elosztása kétirodás 
szervezeti kereten belül optimalizálható. 
Jogszabályi elõírások szerint a gyámhivatal 
csak önálló szervezeti egységként mû-
ködhet. Sólyom Dezsõné függetlenített 
oktatási és közmûvelõdési referens sze-
mélyében pedig nagy szakmai tudással és 
tapasztalattal rendelkezõ munkatársra 
számítanak az aktuális önkormányzati 
feladatok megoldásában – fogalmazott 
javaslatában az elõterjesztõ, dr. Bakonyi 
Péter.

A nevelési és oktatási intézmények 
tevékenységérõl szóló beszámolót, az 
egységes oktatási intézmény létrehozását, 
valamint a Mezõhék település oktatási 
feladatainak ellátására vonatkozó megálla-
podást egyhangúlag támogatta a képviselõ-
testület. Arról is döntöttek, hogy az álta-
lános iskola és a középiskola vezetõi 
augusztus 15-ig dolgozzák ki az egységes 
oktatási intézmény pedagógiai programját.

* * *
Következõ napirendi pontként a Polgár-

mesteri Hivatal szervezeti tagozódásáról 
és feladatainak meghatározásáról dön-
tött a testület. Az elõterjesztés szerint a 
hivatal belsõ szervezeti tagozódásának 
meghatározása során a következõ szem-
pontokat vették figyelembe: • az ellátandó 
feladat- és hatáskörök, • a kialakult mun-
kakörök, • a munkatársak maximális telje-
sítményének elérése egyenletes leter-
heltséggel, • a hivatalon belüli kapcsoló-
dások, ellenõrzési pontok kialakítása, • a 
vezetõi szintek csökkentése. 

A 2007. évi pénzügyi tervben a hivatal 
engedélyezett létszáma 40 fõ, melybõl a 
létszámcsökkentési döntések végrehaj-
tásával 36 állás betöltött. Ez a létszám ter-
mészetes mozgások következtében (gyes, 
nyugdíj, áthelyezés) 33 fõre csökken. 

A képviselõ-testület egyhangúlag támo-
gatta az elképzelést, így augusztustól a 
sokrétû hivatali feladatokat a következõ 
szervezeti egységek biztosítják: • hatósági 
iroda, • pénzügyi és adóügyi iroda, • városi 
gyámhivatal, • oktatási és közmûvelõdési 
referens.

Az elmúlt év októbere óta az új képvi-
selõ-testület által hozott döntések a polgár-
mesteri hivatalt is jelentõsen érintik. A 
polgármester kényszerû lépésnek nevezte a 
létszámleépítést, több dolgozó a prémium 
évek konstrukcióba vonását, s azt, hogy a 
kismamák helyett sem vesznek fel senkit, a 
feladatokat újra osztják. Ezekkel az 
intézkedésekkel 2008-ra várhatóan 25%-
kal csökken a polgármesteri hivatal bér-
költsége.

* * *
A város településrendezési tervének 

módosítása következett. Martfû hatályos 
településrendezési tervét és helyi építési 
szabályzatát 2006 júniusában fogadta el a 
képviselõ-testület. Egy, az óváros dél-nyu-
gati részén lévõ külterület tulajdonosa, a 
terület belterületbe vonását kérte, hogy 
családi ház építésére alkalmas telkeket 
alakíthasson ki. Más, külterületi földterü-
letek (pl. a sörgyár és a növényolajgyár 
melletti mezõgazdasági mûvelésû terület), 

Néhányan az utolsó ballagók közül,
akik még a József Attila nevét viselõ általános iskolába jártak
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valamint telekhatár rendezéshez szükséges 
területrész (jelenleg kertként használt 
közterület) átsorolásra vonatkozó kérések 
is érkeztek az önkormányzathoz.

– A településrendezési terv módosítása 
bonyolult feladat. Elsõ lépésként az önkor-
mányzat kinyilvánítja, hogy mely terüle-
teken módosítaná a rendezési tervet (ez 
történt most), majd errõl értesíti a szak-
hatóságokat, építészekkel elkészítteti a 
tervmódosítást, amely engedélyeztetésre 
ismét a szakhatóságokhoz kerül. A szakha-
tósági engedélyek birtokában dönthet 
véglegesen a rendezési terv módosításáról a 
képviselõ-testület – tájékoztatott dr. Ba-
konyi Péter polgármester.

– Az óvárosrész telekkialakításra szánt 
területe rendkívül belvizes – figyelmez-
tetett ez alkalommal is dr. Enyedi Mihály. 
Dr. Despotov Svetozar pedig kezdemé-
nyezte, hogy a kertként használt közterület 
értékesítésére egységes elvek kialakítá-
sával kerülhessen sor. A képviselõ-testület, 
egyhangú szavazással, az elvi engedélyt 
megadta a kért módosításokra.   

* * *
Zárt ülésen, szóbeli elõterjesztés alap-

ján döntött a testület a Településellátó 
Szervezet vezetõjének megbízásáról. 
Számos pályázó közül Tolnai Gábor 
vezetõi kinevezését támogatták, július 15-i 
hatállyal. Tolnai Gábor megköszönte a 
képviselõ-testület bizalmát. Azon lesz, 
hogy tevékenységével elégedettek legye-
nek. Ahogyan fogalmazott: optimális álla-
potban, átvizsgált formában kezdi új 
vezetõi teendõit.

* * * 
Újabb, az alpolgármester megválasz-

tására vonatkozó, szóbeli elõterjesztés 
következett. Az Észak-alföldi Regionális 

Közigazgatási Hivatal májusban törvé-
nyességi észrevételt tett, jogsértésnek 
minõsítve, hogy a képviselõ-testület nem 
választott alpolgármestert. A jogsértés 
meg-szüntetésére határidõt is szabott: júni-
us 15-ét.

Az alpolgármester személyére a polgár-
mester tehet javaslatot. Dr. Bakonyi Péter 
ez alkalommal is dr. Urbán-Szabó Béla 
képviselõt javasolta alpolgármesternek.

Képviselõi kérdésre válaszolva Balogh 
Edit címzetes fõjegyzõ elmondta: ameny-
nyiben nem sikerül alpolgármestert válasz-
tani, helyreállítva ezzel a törvényességet, 
errõl értesíteni kell a közigazgatási hivatalt, 
amely kezdeményezheti a képviselõ-testü-
let feloszlatását.

Az eredményes alpolgármester-válasz-
táshoz nyolc igen szavazatra lett volna 
szükség. A tizennégy képviselõbõl tizen-
hárman adták le szavazatukat, öten támo-
gatták a jelöltet, öt szavazat pedig érvény-
telen volt, így az alpolgármester szemé-
lyére vonatkozó kérdés továbbra is nyitott 
maradt.    

Az ülés végén dr. Enyedi Mihály jelezte, 
hogy a Zrínyi utca középsõ részén lévõ 
ingatlanokat nagyobb csapadék esetén 
rendszeresen elönti a víz, amire megoldást 
kell találni.

Egyre több az autó, és egyre nagyobb 
gondot jelent a parkolás, különösen a Lenin 
úton. Dr. Despotov Svetozar és Sági István 
szerint elengedhetetlen a forgalmi rend 
újragondolása, új parkolóhelyek kiala-
kítása.  

Megtudhattuk azt is, hogy a polgármes-
teri hivatal segítségével várhatóan az 
önkormányzati tulajdonú garzonlakások 
lakói is igénybe tudják majd venni a gázár-
támogatást.                               Herbályné

1953-ban született. Mezõtúron, a DATE 
Gépészeti Fõiskolai Karán szerzett gép-
javító üzemmérnök végzettséget. A Héki 
Állami Gazdaságban gépkarbantartó 
mûhelyvezetõ helyettesként és energeti-
kusként, késõbb a MEZÕGÉP cibakházi 
gyáregységének karbantartó mûvezetõ-
jeként dolgozott. A martfûi sörgyár építése 
során gépész mûszaki ellenõrként, a német 
szerelésvezetõkkel együtt koordinálta az 
épületgépész és technológiai gépész 
munkálatokat. A gyár 1985-ös felépülését 
követõen karbantartó mérnökkén, majd 
mûszaki vezetõként a mechanikus karban-
tartást irányította, az idõközben megva-
lósuló jelentõs beruházásokat felügyelte 
(többek között az aerob - anaerob szenny-
víztisztító üzem építését) egészen 2006-ig. 
Ekkortól vállalkozóként külföldön, egy új 
sörgyár építésében vett részt mûszaki veze-
tõként, egészen mostani intézményvezetõi 
kinevezéséig.

1961 óta él Martfûn. Pályázatában arról 
is írt, hogy szeretne tevékeny részt vállalni 
a város elért eredményeinek megõrzésében 
és továbbfejlesztésében. Így legyen!

Herbályné

TOLNAI GÁBOR, 
Martfû Város Önkormányzata

Településellátó Szervezetének vezetõje

cipõgyárat, a szállodát. Úgy érzi, hogy iga-
zán jól sikerült a program. A nehéz gaz-
dasági helyzet ellenére is lehet találkozni, 
szerényen, de kulturált körülmények között 
együtt szórakozni.

Jövõre ismét szeretnék meghívni kedves 
nyugdíjas társaikat. A klubot augusztus 
végén Tiszakürtre viszontlátogatásra várják. 
Javában készülnek az augusztusi Martfûi 
Ünnepi Napokra, ahol ebben az évben is 
kiveszik a részüket a fõzésbõl, sütésbõl. 
Újabb feladat, a Kossuth úti óvoda keríté-
sének festése következik, amit szintén fel-
ajánlott az összetartó kis közösség. Szep-
temberben pedig a megyei szüreti rendez-
vényen vesznek részt, ahol a népdalkörük is 
szerepel.

Herbályné
* * *

Rusvai Béláné Julika sok évig volt tagja a 
JNSZ megyei Nyugdíjasok Kulturális és 
Érdekvédelmi Egyesülete vezetõségének, 
képviselve a Tiszazug, köztük Martfû nyug-
díjasklubjait. Miután kérte felmentését, Tóth 

Fekete Mihálynét, a martfûi Kossuth Nyug-
díjasklub vezetõjét választotta meg vezetõ-
ségi tagnak az ötvennyolc klubot, közel hét-
ezer tagot számláló közösség. Ez váro-
sunkra nézve is megtisztelõ, és a klubvezetõ 
eddigi tevékenységét is elismerõ megbí-
zatás. Munkájához kitartást és jó egészséget 
kívánunk.  

Herbályné

Kilencedik alkalommal várta a Kossuth 
Nyugdíjasklub találkozóra a Tiszazug 
nyugdíjasait június 30-án, a Martfû Városi 
Mûvelõdési Központba. Kisújszállásról, 
Soltvadkertrõl, Tiszaföldvárról, Cibakházá-
ról, Tiszainokáról kétszáz vendég érkezett, de 
a résztvevõk között köszönthették helyi civil 
szervezetek, a Jóreménység Klub, a  Mozgás-
korlátozottak Klubja több tagját is.

A rendezvényt Balasi Mihályné csodá-
latos szavalata nyitotta, majd a vendégek 
kedveskedtek kulturális mûsorral a házigaz-
dáknak. Soltvadkert Kék Ibolya Népdalköre 
lépett a színpadra, amit a kisújszállásiak sza-
valatai és népdalai követtek. Tiszainoka 
Szõke Tisza Mûvészcsoportjának Csicsóné 
címû elõadása is nagy sikert aratott. Ezt 
követõen Sípos István és Hruska László, két 
fiatal, tehetséges zenész szórakoztatta a 
jelenlévõket késõ éjszakáig.

Tóth Fekete Mihályné, a klub vezetõje 
örömmel számolt be arról is, hogy a ven-
dégek egy kis sétát tettek a városközpont-
ban, megnézték a Szent Tamás-templomot, a 
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KÉPVISELÕ-TESTÜLETI ÜLÉS II.

Rendkívüli ülést tartott július 12-én 
Martfû Város Önkormányzatának 
Képviselõ-testülete. Ez alkalommal 
körjegyzõség alakításáról, külterületi 
kerékpárút építésére és „Ipari park” cím 
elnyerésére vonatkozó pályázatok be-
nyújtásáról, az egységes általános és kö-
zépiskola alapító okiratáról valamint a 
Mezõhék községgel kötendõ oktatási-
feladat-ellátási megállapodásról dön-
töttek a képviselõk.

Mindezeket megelõzõen sor került a 
2007. évi pénzügyi terv módosítására is. 
A kötelezõ jellegû valamint a saját hatás-
körû, az átvett pénzeszközökre és a belsõ 
átcsoportosításra vonatkozó módosítá-
sokkal az önkormányzat idei pénzügyi 
terve, mind bevételi, mind a kiadási oldalon 
3,1 millió forinttal emelkedett.

* * *
Következõ napirendi pontként a kör-

jegyzõség alakítására és fenntartására 
vonatkozó polgármesteri elõterjesztést 
tárgyalta a testület. Eszerint, a Vezseny és 
Mezõhék községek polgármestereivel 
történt elõzetes egyeztetést követõen, az 
igazgatási feladatok hatékony és szakszerû 
ellátása érdekében, a települések önál-
lóságát tiszteletben tartva, 2008. január 1-
tõl, Martfû székhellyel célszerû körjegy-
zõséget alakítani. A körjegyzõség létreho-
zására és fenntartására vonatkozó együtt-
mûködési megállapodást minden érintett 
önkormányzat képviselõ-testületének el 
kell fogadni. A körjegyzõség létrejöttét a 
martfûi képviselõk egyhangúlag támo-
gatták. Az önkormányzat így ezen a téren is 
plusz állami normatívára számíthat.

* * *
 Támogatta a testület egy, a 442-es út 

Martfû - Rákócziújfalu közötti külterületi 
szakasza mentén kerékpárút építésére 
vonatkozó pályázat benyújtását a Gazda-
sági és Közlekedési Minisztériumhoz. 
Sikeres pályázat esetén a támogatás 100%-
os, az önkormányzatnak önerõ biztosí-
tására nem kellett kötelezettséget vállalni. 
A szükséges tervek elkészültek, a pályázat 
benyújtására július végén sor került.

* * *
Pályázatot nyújtott be az önkor-

mányzat, „Ipari park” cím elnyerésére, 
kistérségi és helyi jelentõségû iparterület 
fejlesztésre. Az erre vonatkozó elõterjesz-
tés szerint iparfejlesztésre elsõsorban olyan 
területet célszerû kijelölni, ahol már mû-
ködõ vállalkozások vannak. Telepü-
lésünkön leginkább a Bunge Zrt. és a 
Heineken Hungária Sörgyárak Nyrt., vala-
mint az ezekkel a vállalkozásokkal köz-

Körjegyzõség, pályázatok, a többcélú oktatási intézmény
alapító okiratának elfogadása

vetlenül szomszédos területek alkalmasak 
erre a célra.

Az ipari park címre vonatkozó pályázat 
benyújtásával párhuzamosan, ezen terület 
infrastruktúra fejlesztésére is volt pá-
lyázati lehetõség a Regionális Operatív 
Program keretében, amellyel szintén élt az 
önkormányzat. A kétfordulós pályázat elsõ 
fordulójában egy elõzetes megvalósítha-
tósági tanulmányt kellett benyújtani, ami 
még nem jár önkormányzati elkötelezett-
séggel. A projekt részletes kidolgozására 
akkor kerülhet sor, ha a pályázat sikeres 
lesz, az elképzelést további kidolgozásra és 
megvalósításra alkalmasnak találják.

– Az ipari park címmel lehetõséget 
szeretne teremteni az önkormányzat a már 
itt mûködõ cégek fejlesztési elképze-
léseinek megvalósítására, valamint új, 
munkahelyteremtõ beruházások betelepe-
désére. Mindez rendkívül fontos a város 
ipari centrum szerepkörének megõrzése, a 
térség foglalkoztatási helyzetének javítása 
érdekében – hangsúlyozta dr. Bakonyi Pé-
ter polgármester.    

* * *
A Nemzeti Fejlesztési Ügynökség – 

mint az Európai Gazdasági Térség Finan-
szírozási Mechanizmus és a Norvég Finan-
szírozási Mechanizmus Nemzeti Kapcso-
lattartója – projekt-koncepciók benyújtását 
támogató pályázatába szintén bekapcso-
lódik a martfûi önkormányzat. Humánerõ-
forrás-fejlesztésre, az oktatás kiemelt 
területén belül felnõttképzésre, szakkép-
zésre, az élethosszig tartó tanulás keretében 
a középiskola szakképzési tevékenysé-
gének bõvítésére, a középfokú oktatás 
megõrzésére dolgoznak ki és nyújtanak be 
projekt elképzeléseket. 

Ez a pályázati eljárás is kétfordulós, az 
elsõben a projekt ismertetése történik, a 
támogatott programokat kell késõbb 
részletesen kidolgozni.

* * *
Elõzõ ülésén már döntött a képviselõ-

testület a József Attila Általános Iskola 
valamint a Damjanich János Szakképzõ 
Iskola, Gimnázium és Kollégium összevo-
násáról. Most a többcélú közoktatási 
intézmény alapító okiratának elfoga-
dására is sor került. A képviselõ-testület az 
általános iskolát jogutódlással megszün-
tette, az általános iskola ellátandó feladatait 
csatolta a szakiskola feladatellátásához.

Ez esetben nincs szükség új bankszám-
laszámra, nem kell új OM-azonosító kódot 
igényelni, a gazdálkodási és nyilvántartási 
feladat jogfolytonos. Az intézmény veze-
tésére nem kell új pályázatot kiírni.

A képviselõ-testület az összevont intéz-
mény igazgatói feladatainak ellátásával, 
korábbi megbízásának lejártáig – 2010 au-
gusztusáig – Rusvainé Schneider Piroskát, 
a középiskola igazgatóját bízta meg.

Kisebb vitát követõen a többcélú, egy-
séges intézmény új elnevezést is kapott: 
Damjanich János Általános Iskola, Gim-
názium, Szakképzõ Iskola és Kollégium. 
A nevelési - oktatási intézmények névhasz-
nálatára vonatkozó szabályozás szerint az 
intézmény nevébõl egyértelmûen megálla-
píthatónak kell lennie valamennyi ellátott 
feladatának.

Az Oktatási Törvénynek megfelelõen 
sor került az évfolyamok számának meg-
határozására is. Az összevont intézmény-
ben 1-12. (13. illetve 14.) évfolyamban 
tanulhatnak a diákok, iskolaváltási kény-
szer nélkül.

Nevében megpecsételõdött a József 
Attila Általános Iskola sorsa.  A képviselõ- 
-testület az általános iskola költségvetési 
szervet, feladatai más szervezeti formában 
történõ hatékonyabb teljesítése érdekében, 
augusztus 31-i hatállyal megszünteti, 
alapfeladatait, jogutódjaként a Damjanich 
János nevét viselõ, egységes, összevont 
intézmény látja el. 

* * *

Támogatta a képviselõ-testület a Mezõ-
hék önkormányzatával kötendõ közokta-
tási, óvodai feladatellátó megállapodásról 
szóló elõterjesztést is. A kistelepülés tanu-
lólétszáma jelentõsen csökkent. Önkor-
mányzata a most elfogadott megállapodás 
alapján továbbra is Mezõhéken biztosítja 
az 1-4. évfolyamos oktatást, az 5-8. osz-
tályos tanulók oktatása pedig Martfûn tör-
ténik. Az óvodai nevelés terén is hasonló 
döntés született: a mezõhéki óvoda a Mart-
fû Városi Óvoda és Bölcsõde részeként 
mûködik tovább a kistelepülésen.

Az egyéb kérdések között, kis több-
séggel, de úgy döntött a testület, hogy a 
hagyományoknak megfelelõen, ebben az 
évben is adományoz kitüntetéseket a 
képviselõ-testület állami ünnepünk, au-
gusztus 20. alkalmából.

Farkas Roland a Tisza-part soha nem 
látott mértékû szemetességére hívta fel a 
figyelmet. Dr. Enyedi Mihály szerint az 
egész városban sok az eldobott szemét, 
kevés a hulladékgyûjtõ. Különösen a 
buszmegállók környéke minõsíthetetlen. A 
képviselõ szerint megoldást kellene találni 
arra is, hogy az óvárosiak által elõszere-
tettel használt illegális vasúti átkelõhelyet 
biztonságosabbá lehessen tenni. A testületi 
ülésen elhangzottak alapján azonban úgy 
tûnik, ez utóbbi esetben egyelõre nincs más 
lehetõség, mint tudomásul venni: azon a 
helyen legálisan nem lehet átkelni a síne-
ken, és a legkisebb veszélyt a sár jelenti...

Herbályné 
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Õsztõl egy oktatási intézmény, a Dam-
janich János Általános Iskola, Gimnázi-
um, Szakképzõ Iskola és Kollégium 
tanulói lesznek a helyi általános és kö-
zépiskolások. Kell-e változásokkal szá-
molniuk a diákoknak, s mit jelent mind-
ez a pedagógusok, az intézmény dolgozói 
számára? – kérdeztem Rusvainé Schnei-
der Piroskától, az összevont intézmény 
vezetõjétõl.

– Az eddigi szokások szerint indul az év 
szeptember 3-án, hétfõn. A középiskolában 
az elsõ tanítási nap tanévnyitó ünnepéllyel 
kezdõdik a mûvelõdési központban, ahol 
megtartjuk a munka- és balesetvédelmi 
oktatást is. Ezt osztályfõnöki órák, az óra-
rendek ismertetése követi. A korábbi gya-
korlatnak megfelelõen az általános isko-
lában is iskolagyûléssel kezdõdik az elsõ  
nap.

Az elõzetes adatok szerint 984 tanulóval 
kezdjük a tanévet. Az általános iskolában 
három elsõ osztály indul õsztõl, 73 elsõssel. 
A középiskolában 120 körüli kilencedikes 
tanuló kezdi az évet, négy osztályban, nyel-
vi elõkészítõ, általános gimnázium, szak-
középiskola (kereskedelem - marketing), 
szakiskola (kereskedõ - könnyûipar) kép-
zésben.

Továbbra is folyamatos az érdeklõdés, 
így még nõni is fog az elsõsök száma. Akár 
a tanév elején, de év közben is van mozgási 
lehetõség. Ma már mindenkinek nem is 
tudunk helyet biztosítani. A középiskolá-
ban teljes kapacitással indul az év. A leg-

magasabb osztálylétszám harmincöt fõ 
lenne. Korlátot szab azonban a létszámnak, 
hogy ennyi tanuló befogadására nem 
minden termünk alkalmas.

Az egységes intézmény legnagyobb 
rövidtávú pozitívuma, hogy az általános 
iskolából nem kellett egyetlen pedagógust 
sem elküldeni az óraszámemelés és a tanu-
lólétszám csökkenése miatt. Körülbelül 
„háromembernyi” órát tanítanak a középis-
kolában. A már elkészült tantárgyfelosztás 
alapján ez elsõsorban a nyelv-, a magyar, a 
történelem és a testnevelés oktatást érinti.

A középiskola tanulói számára változást 
jelent az is, hogy áttérünk az általános is-

Mindent megteszünk,
hogy zökkenõmentesen induljon a tanév  

kola csengetési rendjére. Így azonban idõ-
ben jobban elhúzódik a tanítás, a szakképzõ 
évfolyamokon akár tizenhét óráig is tarthat.

Változás, hogy az egységes intézmény 
gazdasági csoportja a középiskola épüle-
tében, az intézmény székhelyén mûködik 
majd. A tanulókkal kapcsolatos ügyinté-
zésre azonban továbbra is mindkét épület-
ben lehetõség lesz. 

Reményeim szerint az összevont iskola 
keretein belül az általános iskola tanulói 
jobban megismerhetik a helyi középiskolát, 
ahol akár automatikusan folytathatják a 
középiskolai tanulmányaikat is.

Bízom a kölcsönös együttmûködésben 
valamennyi kollégám esetében. Jelen 
pillanatban egyikük egzisztenciája sincs 
veszélyben. Hosszú távon azonban semmi 
sem biztos. A szakképzésben is rengeteg 
változás várható. Úgy forr körülöttünk a 
világ, amennyire és ahogyan nem kellene. 
Mindannyian szeretnénk, hogy azt tehes-
sük ami a dolgunk, taníthassunk, csak a 
gyerekekkel foglalkozzunk. Borzasztó 
bánatom, hogy a sok változás miatt nem 
tudok úgy odafigyelni a kollégák és a 
gyerekek hétköznapi életére, ahogyan kel-
lene. Pedig egy pedagógus számára nincs 
nagyobb öröm, mint látni, hogyan változ-
nak, fejlõdnek az idekerülõ gyerekek – 
fogalmazott Rusvainé Schneider Piroska.

Egy oktatási intézmény irányítása ko-
moly feladat, ami most még inkább igaz, 
hiszen szeptembertõl az általános iskola 
dolgozóival együtt nyolcvan pedagógus, 
összesen száz alkalmazott tevékenységét 
kell koordinálnia, közel ezer diák színvo-
nalas oktatása érdekében, az egészen 
kicsiktõl a már majdnem felnõttekig.  

 Herbályné

Híreinket Pinkóczi Sándor õrsparancs-
nok jelentése alapján állítottuk össze.

Június 12-én lakásbetöréshez riasztották 
a rendõrséget. A Rákóczi út egyik családi 
házába, az épülettel egybeépített garázs 
ajtaját feltörve jutottak be ismeretlen elkö-
vetõk.

Június 17-én egy olyan motorkerék-
párost vontak ellenõrzés alá, akinek jár-
mûvén lopott rendszám volt. 

Június 20-án õrizetlenül hagyott mobil-
telefonokat loptak el a Tisza-hajlatból. A 
károsultak mezõgazdasági munkát végez-
tek a határban, ahová nem vitték magukkal 
készülékeiket. A kár 75 ezer forint.

Június 21-én a Bunge Zrt. egyik irodá-
jába törtek be, ahova a helyiség ajtaját 
berúgva jutottak be. Az elkövetõk kb. 500 
ezer forint értében különféle számítás-
technikai eszközöket tulajdonítottak el.

Június 28-án a Szolnoki út egyik szóra-
kozóhelyén, elõzetes szóváltás után, egy 
személy megütött egy másikat, majd a 
bántalmazó a sértettõl elvett készpénzzel 
eltávozott a helyiségbõl. A rablót a kiér-
kezõ rendõrök hamarosan elfogták és 
õrizetbe vették. 

Július 3-án két italozó vendég elõzetes 
szóváltást követõen összeverekedett a 
Szolnoki út egyik szórakozóhelyén. Az 
ütlegelések során mindketten nyolc napon 
belül gyógyuló sérüléseket szenvedtek. 
Ellenük garázdaság miatt indul eljárás.

Július 6-án magukat szlovák állampol-
gárnak mondó hölgyek, családi problémá-
ikra hivatkozva, 120 ezer forintot csaltak ki 
egy idõs martfûi lakostól, aki jóhiszemûen 
segített abban a tudatban, hogy pénzét 
hamarosan visszakapja, sõt, kap még egy 
televíziót is.

Július 9-én a Munkácsy úton parkoló 
egyik autó kesztyûtartójából iratok tûntek 
el, valamint nyoma veszett 17 ezer forint-

nak is. A gépkocsin nem találtak külsérelmi 
nyomokat.

Július 10-én személyi sérüléses közleke-
dési baleset történt a 4633-as út 3-as 
kilométerénél. Az úton szabályosan haladó 
kerékpáros balra akart kanyarodni, amit a 
mögötte haladó gépkocsi vezetõje figyel-
men kívül hagyott és elütötte. A kerékpáros 
súlyos sérüléseket szenvedett.

Ugyancsak ezen a napon elõzetes vita 
után összeverekedett két személy a szol-
noki út egyik szórakozóhelyén. Ellenük 
garázdaság miatt indul eljárás.

 Július 21-én villanyoszlopnak ütközött 
egy gépjármû a 442-es út 18-as kilomé-
terénél. Vélhetõen a jármû vezetõje elbó-
biskolt. Személyi sérülés nem történt, az 
autóban 500 ezer forint kár keletkezett.

Július 23-án mobiltelefont loptak el az 
egyik Szolnoki úti szórakozóhelyen. A 
károsult a táskájában tartotta a készüléket. 
A kár 18 ezer forint.

K.É. 

RENDÕRSÉGI HÍREK



Augusztus 2-án újabb rendkívüli 
ülést tartott Martfû Város Önkormány-
zatának Képviselõ-testülete. Ezen az ülé-
sen dõlt el, hogy kik vehetnek át Martfû 
Városért kitüntetéseket állami ünne-
pünk, augusztus 20. alkalmából. Az im-
már egységes oktatási intézmény, a Dam-
janich János Általános Iskola, Gimná-
zium, Szakközépiskola és Kollégium 
esetében újabb egy fõs létszámleépí-
tésrõl, valamint a gyermekvédelmi és 
szociális ellátásokról szóló helyi rendelet 
kisebb pontosításáról, a martfûi Refor-
mátus Templom felújításának soron kí-
vüli önkormányzati támogatásáról és 
képviselõi interpellációra adott polgár-
mesteri válaszról is döntött a testület.

A kitüntetettek személyérõl zárt ülésen 
folyt az egyeztetés, így majd augusztus 19-
én, a Martfûi Ünnepi Napok keretén belül, 
az önkormányzati ünnepségen tudhatjuk 
meg, kiket és miért ért ez a megtiszteltetés.

* * *
Következõ napirendi pontként a mart-

fûi Református Egyházközség templo-
mának felújítására szánt összegrõl dön-
tött a testület. 

A Sági István által kezdeményezett 
elõterjesztés szerint Szilágyi Gábor refor-
mátus lelkész jelezte, hogy a templom felú-
jításra szorul, amit szakértõi vélemények is 
igazolnak. A felújításra több árajánlatot 
kértek, pályázatokat írtak, gyûjtést kezde-
ményeztek. Az 1,5 milliós költségvetésû 
felújítás megkezdéséhez és õszi befejezé-
séhez azonban még ötszázezer forint hiány-
zik. Ezt az összeget vissza nem térítendõ 
támogatásként javasolta kifizetni a képvi-
selõ, a Polgármesteri Hivatal tartalék 
elõirányzatának terhére.

Az egyértelmû támogatási szándék 
mellett több képviselõ jelezte, hogy az ön-
kormányzat saját intézményeire is ráférne a 
felújítás, több esetben hasonló sürgõsség-
gel. Az is felmerült, hogy a képviselõ-testü-
let megalakulásakor vállalt takarékos gaz-
dálkodással összeegyeztethetõ-e a költség-
vetésben nem tervezett támogatás, s hogy 
van-e kellõ fedezete. 

– Ez egy egyedi és valószínûleg egyszeri 
támogatás, amely elsõsorban a templom-
torony további süllyedésének megakadá-
lyozását célozza – hangsúlyozta dr. Bako-
nyi Péter. Egy észrevételre reagálva arról is 
szólt, kínosan ügyel arra, hogy a református 
gondnoki és a polgármesteri tevékenységét 
különválassza, s hogy éppen emiatt, inkább 
hátrányok érték eddig a martfûi Református 
Egyházközséget.    

A képviselõ-testület, egy tartózkodás 
mellett, elfogadta az elõterjesztést, így az 
önkormányzat hathatós segítségével, 

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK
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remélhetõleg megújulhat városunk egyik 
dísze, büszkesége. 

* * * 
Szekeres Mónika képviselõnõ több 

témában írásban kért felvilágosítást dr. 
Bakonyi Péter polgármestertõl július 9-
én. Az interpellációra a polgármesternek 
írásban kell válaszolnia, válaszait a képvi-
selõ-testületnek is el kell fogadnia. Dr. 
Bakonyi Péter a következõ tájékoztatást 
adta a képviselõnõ kérdéseire: 

– Az önkormányzat és a gyermekétkez-
tetést végzõ vállalkozó keresi a megoldást 
lisztérzékeny gyermekek étkeztetésére. Az 
erre vonatkozó költségkalkuláció szeptem-
berre elkészül, amelyet a következõ soros 
ülésén tárgyal a képviselõ-testület.

– Az önkormányzati tulajdonú utak 
hibáit a településüzemeltetést végzõ szer-
vezet közremûködésével javíttatja a pol-
gármesteri hivatal. Végleges megoldást 
azonban az utak felmarása, újabb aszfaltré-
teggel történõ ellátása jelentene. Tavasszal 
elkészíttették a Kossuth, Munkácsy, Május 
1., Simon F., Münnich F. utak burkolatfel-
újítási tervét, amely alapján az önkormány-
zat pályázatot nyújt be az Észak-alföldi 
Regionális Operatív Program keretében. A 
megvalósításhoz, sikeres pályázat esetén, 
tíz százalékos önkormányzati önerõ szük-
séges. A Közútkezelõ Kht. kezelésében 
lévõ Rákóczi út felújítását a közhasznú 
társaság szintén pályázati forrásból tudná 
megvalósítani.

Forgalmirend-szabályozással is igyek-
szik óvni a közutak állapotát az önkor-
mányzat. Szeptemberben felmérik a város 
közlekedési helyzetét, ezt követõen várha-
tóan több helyre kerülnek az utak teherbí-
rásának megfelelõ korlátozó táblák.

– A korábbi piactér új tulajdonosa, bár 
szerzõdésben vállalta, nem épített fedett 
piacot. A vállalkozóval közösen törekszik 
az önkormányzat egy, minden elõírásnak 
megfelelõ piac kialakítására és mûködte-
tésére. Átmeneti megoldásként az õsterme-
lõk jogos árusítási igényét közterület-
foglalási engedély birtokában, az önkor-
mányzat által megjelölt területen enge-
délyezik. 

– A Településellátó Szervezet közremû-
ködésével új hulladékgyûjtõ helyeket 
jelölnek ki a város területén, és gyûjtõ-
edények vásárlására is sor kerül. Ezt a 
kiadást is beépíti az önkormányzat a már 
említett EAROP-os pályázatába. 

– A központi játszótéren és az önkor-
mányzati intézmények területén található 
játékok rossz állapotban vannak, és nem 
rendelkeznek érvényes tanúsítványokkal 
sem. A javításukra, cseréjükre vonatkozó 

felmérés folyamatban van. Az önkormány-
zat árajánlatot kért egy olyan cégtõl, amely 
a javítás és csere mellett a játszóeszközök 
tanúsítását is vállalja. Pénzügyi megoldást 
ez esetben is az ÉAROP városrehabili-
tációra kiírt pályázata jelenthet.

Szekeres Mónika képviselõnõ, majd a 
képviselõ-testület is elfogadta a polgármes-
teri tájékoztatást, azzal a kikötéssel, hogy 
az önkormányzat tekintse át a volt buszpá-
lyaudvar területének értékesítésére kötött 
szerzõdést, hogy mihamarabb legyen 
városunknak fedett piactere. Erre a régóta 
húzódó, vitás kérdésre a következõ soros 
ülésén pontot szeretne tenni a képviselõnõ 
és a testület is.                             Herbályné 

   

Az idén is kiosztják a „Martfû városért” díjakat
Támogatja az önkormányzat a református templom felújítását

KÉPVISELÕ-TESTÜLETI ÜLÉS III.

Május 11.
TRENCSÉNYI DÁNIEL
Mencser Katalin – Trencsényi Attila
József A. út 

Május 14.
KOVÁCS ANNA
Hubai Éva – Kovács András Landler út

SZLANKÓ BENCE BALÁZS
Vass Viktória – Szlankó Tibor
Munkácsy út

Május 16.
BATA INDIRA
Pázsy Andrea – Bata Zoltán Krúdy út

Május 19.
BAKONDI BENCE DÁNIEL
Dóró Judit – Bakondi Ferenc
Szolnoki út

Május 29.
BAGI PANNA
Berczi Erika – Bagi István  Tóth Á. út 

Június 6.
SÁPI ZÁDOR
Janovszky Katalin – Sápi Róbert
Szolnoki út

Június 8.
ONODI EMESE
Fajka Ildikó – Onodi Zoltán Hunyadi út

Június 19.
NÉMETH NOÉMI
Méri Magdolna – Németh Zoltán
Landler Jenõ út

Június 25.
DEÁK DORINA
Kollár Judit – Deák László
Erdõ út

Július 2.
DANKU NÓRA
Kása Erika – Danku Sándor
Damjanich út

Július 20.
SIPOS LEILA
Sebestyén Erzsébet – Sipos Attila
Május 1. út

Július 22.
SIPOS MARTIN ISTVÁN
Csányi Edit – Sipos Zoltán  Jókai út

ÜDVÖZÖLJÜK ÚJSZÜLÖTTEINKET!



Udvarias kiszolgálással,
változatos nemzetközi és magyar ízek-
kel, minõségi borokkal, családias, barát-
ságos környezetben várjuk Önöket.

100 fõs éttermünkben vállaljuk bankettek, 
állófogadások, üzleti vacsorák, családi ren-
dezvények szervezését, lebonyolítását.

•Napi menü 
•Party service

Martfû, Ifjúság út 2.
Nyitva: H-V, 12-22 óráig
Asztalfoglalás:
 56/452-416, 56/580-570

Udvarias kiszolgálással,
változatos nemzetközi és magyar ízek-
kel, minõségi borokkal, családias, barát-
ságos környezetben várjuk Önöket.

100 fõs éttermünkben vállaljuk bankettek, 
állófogadások, üzleti vacsorák, családi ren-
dezvények szervezését, lebonyolítását.

•Napi menü 
•Party service

Nyitva: H-V, 12-22 óráig
Asztalfoglalás:

Martfû, Ifjúság út 2.

 56/452-416, 56/580-570

Ebédeljen,
vacsorázzon nálunk! 
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 BOWLINGOZZON  A MARTFÛ
       GYÓGYKEMPING DRINKBÁRJÁBAN!

 Nyitva: minden nap 15-24 óráig.  

Pályafoglalás telefonon:

56/ 580-530 

 Nyitva: minden nap 15-24 óráig.  

Pályafoglalás telefonon:

56/ 580-530 

Kedvezményes italárak, koktélok!Kedvezményes italárak, koktélok!

BOWLINGPÁLYA

1.500 Ft/óra/pálya

BOWLINGPÁLYA

1.500 Ft/óra/pálya

 Színvonalas környezet.
  Biliárd, internet, óriás sakk.

     Céges, családi rendezvények 
     lebonyolítása, 50 fõig.  

 Színvonalas környezet.
  Biliárd, internet, óriás sakk.

     Céges, családi rendezvények 
     lebonyolítása, 50 fõig.  

Esküvõk, ballagások, 
családi és egyéb 

rendezvények dekorációja.

06-30/349-4277
06-30/472-3684

rany Dekor”A
“

rany Dekor”A
“

HIRDETÉS

SZAUNA,
SZOLÁRIUM
FRISSÍTÕ
MASSZÁZS
a Martfû
Gyógykempingben

Nyitvatartási idõ:  

Hétfõ-péntek 17-22 óráig

Szombat-vasárnap 15-22 óráig

Áraink:  

Szauna 500 Ft/óra/fõ

Törölközõt, hajszárítót biztosítunk.

Kedvezményes szauna és szolárium

bérletek vásárolhatók.

Szolárium ára: 5 perc/300 Ft

Nyitvatartási idõ:  

Hétfõ-péntek 17-22 óráig

Szombat-vasárnap 15-22 óráig

Áraink:  

Szauna 500 Ft/óra/fõ

Törölközõt, hajszárítót biztosítunk.

Kedvezményes szauna és szolárium

bérletek vásárolhatók.

Szolárium ára: 5 perc/300 Ft

Piktor Festékszaküzlet

VÁRUNK MINDEN KEDVES VÁSÁRLÓT!

SK Z TÉ A ETS K LÜFE Z

Augusztus 13-tól a 16 l-es 
diszperziós festékek 18%, 
más termékek 10% 
kedvezménnyel.

Piktor Festékszaküzlet
Martfû, Szolnoki út 112.

Nyitva:  H-P: 7.30-18.00-ig.
Szo.: 7.30-13.00 óráig

Telefon: 450-556

Állandó akció!

Antal Lászlóné üzletvezetõ

Hétfõ: szünnap.
Kedd-péntek: 9.00 - 19.00 óráig,

szombat-vasárnap: 9.00 - 13.00 óráig

kézi autómosó és kozmetika

Martfû, Szolnoki út 112.
06-70/316-6794; 06-20/418-3187

Martfû, Szolnoki út 112.
06-70/316-6794; 06-20/418-3187

Várunk minden kedves érdeklõdõt!Várunk minden kedves érdeklõdõt!

Minden szerdán 15 %-os akció
teljeskörû autókozmetikára!
Minden szerdán 15 %-os akció
teljeskörû autókozmetikára!

Plusz szolgáltatás: szõnyegtisztításPlusz szolgáltatás: szõnyegtisztítás
Nyitva tartás: 

TIME GOLD 2006 KFT
Tiszaföldvár, Bajkai Gábor út 49.

• Ácsmunkák
• Vizes munkák
• Vakolás
• Burkolás
• Betonozás
• Gipszkarton szerelés
• Kulcsrakész családi   

házak (szocpol. is)
• Bontás
• Festés
• Felújítás
   munkákat vállalunk.

Tel.: 06 70/708 8672,
06 30/617 6279

Tel.: 06 70/708 8672,
06 30/617 6279

TIME GOLD 2006 KFT

Martfûn két család részére is alkalmas, 
rendezett, padlástér-beépítéses, kertes családi 
ház eladó. Gázkonvektoros, 4 szoba, 2 konyha, 
2 fürdõszoba, kamra, nagy étkezõ. Garázs, nagy 
alsóépület, ipari áram van. Irányár 17 M Ft. Ér-
deklõdni: Szabó Pál út 8. Tel.: 06 56 450-680

* * *
Elcserélném Bem. út 12-ben lévõ, 2 szobás  

rendezett kertes családi házamat földszinti 
vagy I. emeleti lakásra. Érdeklõdni a helyszínen 
vagy a 450-157-es telefonszámon lehet.

* * *

Tiszaföldvár központjában háromszobás, 
kertes, gáz-központifûtéses, csatornázott, régi 
családi ház, csempekályhával, zárt udvarral, 
dió, hárs és fenyõfákkal, nagy kerttel, alsóépüle-
tekkel, kövesút mellett kiadó, vagy eladó, vagy 
martfûi lakásra cserélhetõ. Tel.: 06 20 9 786-582

Elõzetes idõpont egyeztetéssel

FOGADÓÓRÁRA
várok minden kedves martfûit.

Tel.: 56/450-202, hétfõtõl - péntekig,
8-17-ig: 30 915-7150

Szekeres Mónika Gizella
önkormányzati képviselõ

MINI GALÉRIA nyílik augusztus 13-án

FESTMÉNYEK,
SZOBROK,
KÉPKERETEZÉS

Martfû,
Szolnoki út 112.
Tel.: 450-556

Nyitva tartás:
H-P: 14-18-ig,
Szo: 9-12-ig
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HIRDETÉS

Z&R BÚTORHÁZ
Rákóczifalva, Szent László király út 44. Tel.: 584-082; 06 70/335-6319
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Vásároljon most, fizessen késõbb!
0% befizetéssel elviheti bútorát!  

Az akció augusztus 31-ig,
vagy a készlet erejéig tart.

Ingyenes szaktanácsadás, mennyiségszámítás 
épületszerkezetekre (pl. tégla, cserép, vakolatok).

Áraink az ÁFA-t tartalmazzák.

Ingyenes szaktanácsadás, mennyiségszámítás 
épületszerkezetekre (pl. tégla, cserép, vakolatok).

PÁSZTOR ÉPÍTÕANYAG TELEP PÁSZTOR ÉPÍTÕANYAG TELEP 
Martfû, Tüzép út végeMartfû, Tüzép út vége

Nyitva: H-P: 7-17-ig, Szo.: 7-12-ig
Tel.: 56/ 580-601, 06-30-9602-845 Fax: 56/580-602

Nyitva: H-P: 7-17-ig, Szo.: 7-12-ig
Tel.: 56/ 580-601, 06-30-9602-845 Fax: 56/580-602

NYÁR VÉGI AKCIÓNYÁR VÉGI AKCIÓ
2

Padlólapok 1.750.- Ft/m -tõl
2Csempék 1.150.- Ft/m -tõl

Magyar cement 3.100.- Ft/q
2

Hõszigetelõ rendszer 1.045,-/m -tõl

Tégla 30 N+F    280.- Ft

Tégla 38 N+F    320.- Ft

Zsalukövek, téglák, hõszigetelõ anyagok, víz-
szigetelõ anyagok, tetõcserepek, csempera-
gasztók, vakolatok, faanyagok, vasanyagok, 
sóder, homok kedvezõ házhozszállítással 
megrendelhetõk.

Alaptól a tetõig, mindent egy helyen!Alaptól a tetõig, mindent egy helyen!

indul SZEPTEMBERTÕL Martfûn, egyetemi tanárok bevonásával, 
próbanyelvvizsgával, kis létszámú csoportokban.

Két típusú akkreditációval rendelkezünk, amely minõségi garanciát és Áfa 
mentességet is jelent. A tanfolyam díja változatlanul, a tavalyi áron,  
650 Ft/óra (havi részletfizetés).

A vizsgára bejelentkezett tanulóink 95%-a sikeres nyelvvizsgát tett!

Jelentkezési határidõ: 2007. augusztus 22.

Érdeklõdni és jelentkezni lehet hétköznap a Mûvelõdési Központban 
személyesen, vagy az 56/450-146 telefonszámon, vagy a hét minden 
napján 8-19 óráig a nyelviskolánál: 06-30/931-87-74

Referenciáink: MÁV, Matávcom, Posta, FMF, Videoton, HBM Közigazgatási 
Hivatal, Pioneer, Polgármesteri Hivatalok, Illetékhivatalok, Egészségbiztosítási 
Pénztárak, Szállodák, Államháztartási Hivatalok, Földhivatal, Hûtõipari Rt., Vám- 
és Pénzügyõrség, Vízmû, Metrisoft, Linnemann, Erdészeti Szolgálat, 
Környezetvédelmi Felügyelõség, Minisztériumi Világ-Nyelves csoportok, 
Takarékszövetkezetek, Gallicoop Rt., HungaroControl Magyar Légiforgalmi 
Szolgálat, Kunszöv Kft., Rehab Rt.

Alapfokú és középfokú nyelvvizsgára felkészítõ

ANGOL és NÉMET nyelvtanfolyam

ÁRUFUVAROZÁS
Költöztetést, bútor, építõanyagok, szóródó és
raklapos áruk szállítását vállalom 2 tonnáig.

3 3 312 m -es, 14 m -es, és 30 m -es autókkal,
kedvezõ kilométer- és óradíjazással.

RÁKÓCZIFALVA, Z & R Bútor, Szent L. kir.út 44.
MARTFÛ, Hunyadi út 27.  Telefon: 06-70/339-2897

Ónodi Zoltán - Árufuvarozó -

Z&R
BÚTORHÁZ

Móni konyha 76.900 Ft 69.900 Ft

70x140 cm fekvõfelületû,
rácsos csecsemõágy, amely  ifjúsági ággyá 

alakítható! Valódi fenyõ! 33.000 Ft

Franciaágy erõs és szép zsenília szövettel 
33.000 Ft-tól

Fenyõ ágykeretek 20.900 Ft-tól

Dóri konyha 49.900 Ft

Bahama rattan szett,
2+1+1+ üveg asztal 38.500 Ft

Írisz szekrénysor
62.900 Ft 56.900 Ft (240 cm)
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TURIZMUS - VENDÉGLÁTÁS

A szemünk láttára, napról napra épült 
fel egy csodálatos szálloda a volt strand 
területén, és egyre inkább kibontakozik a 
leendõ termálfürdõ is. Újabb jelentõs állo-
másához érkezett a Martfûi Rekreációs 
Központ fejlesztése: július 11-én megnyílt 
a Termálhotel Martfû***, negyvennégy 
tágas, családok fogadására is alkalmas 
szobával, száz ággyal és egy százfõs, 
színvonalas étteremmel. 

Az új létesítményt, a nemzeti színû sza-
lag átvágásával, ifj. Tomasovszky László, a 
beruházó Toma-Bau Zrt. mûszaki igaz-
gatója és dr. Bakonyi Péter nyitotta meg. 
Városunk polgármestere örömmel tett ele-
get az – ahogyan fogalmazott – a kor köve-
telményeinek megfelelõ, szép és nem utol-
sósorban Martfûn az elsõ szálloda átadá-
sára vonatkozó felkérésnek. 

– 2003 novemberétõl, a kempingberu-
házás elsõ „kapavágásától” nagy utat tett 
meg Martfûn a Toma-Bau Zrt.: elkészült a 
gyógykemping, a kastélyszálló - panzió 
felújítása, és mára a termálhotel is – hall-
hattuk ifj. Tomasovszky Lászlótól. Ez utób-
bi beruházást eredetileg 500 milliósra ter-
vezték, ennél azonban jóval többe került. 
Idõközben tovább bõvítették a terveket, az 
alagsorban egy hetven fõ befogadására 
alkalmas konferenciatermet is kialakí-
tottak. A szállodaépítés 200 milliós állami 
támogatással valósult meg. 

A még folyamatban lévõ fürdõberuházás 
két részbõl áll: a szintén 500 milliós 
költségvetésû fürdõépületbõl, és a még 
egyelõre tervezõasztalon lévõ, a szálloda-
épülettel határos új épületbõl. Ez utóbbiban 
kap helyet a fürdõ fõbejárata, az öltözõk, az 
emeleti részen a szállodát is kiszolgáló 
szolgáltató részek (reumatológia, fitness, 
gyermek játszóház, gyógyászati részleg). A 
rekreációs központ építése tovább folytató-
dik, amelyhez szintén jelentõs állami támo-
gatásra számítanak a beruházók. 

– Ez a szálloda olyan környezetben – a 
Tisza mellett –, olyan termálkincs mellett 
fekszik, amely Magyarországon is párját 
ritkítja. A magas hõfokú, kiváló adottságú 
termálvízre alapozva a kemping és a 
szálloda már megnyílt, és jövõre várható a 
fürdõ, amely nagyon komoly beruházás 
lesz – fogalmazott megnyitó beszédében 
Nádasi Tamás, a hazai egészségturisztikai 
fejlesztések nagy részében közremûködõ 
Aquaprofit Mûszaki, Tanácsadási és Befek-
tetési Zrt. igazgatótanácsának elnöke. 

A társaság az elmúlt hetekben készítette 
el Magyarország egészségturisztikai prog-
ramját. Ennek ismeretében bizakodó a 

hazai egészségturizmus, a martfûi beru-
házás, a térségünket érintõ jövõbeni 
lehetõségek tekintetében.

Megyénk, térségünk nagy mennyiségû, 
jó minõségû, nagyrészt még kihasználatlan 
hévízkinccsel rendelkezik. Ennek ellenére 
JNSZ megyében eddig egyetlen kiemelt, 
nemzetközi gyógyfürdõ sem épült. Össze-
fogásra, a pályázati lehetõségek kiaknázá-
sára szólított fel. A Nemzeti Fejlesztési 
Terv második ütemében ugyanis kiemelt 
prioritást kapott az egészségturizmus, a 
fürdõfejlesztés.

Természetesen minden település nem 
építhet termálfürdõt, hiszen Magyaror-
szágon már 128 ilyen létesítmény van. A 
meglévõket és az újonnan épülõket, mint 
amilyen a martfûi is, kell komplexé tenni a 
most megnyitotthoz hasonló szállodákkal, 

Termálkincsünkre és a Tisza közelségére alapoznak

MEGNYÍLT A TERMÁLHOTEL MARTFÛ ***

panziókkal, étter-
mekkel, egyéb szol-
gáltatásokkal.

M a g y a r o r s z á g  
hévíz- és gyógyvíz-
kincse a világon 
egyedülálló. A ter-
málvízkincs gyógyá-
szati értékét tekintve 
a legelsõ hazánk. Ez 
utóbbi adottságokat 
sokkal jobban ki le-
het, ki kell használni.

Ritka, hogy egy 
ilyen nagy és komp-
lex egészségturisz-
tikai beruházás ma-
gánvállalkozásban 
valósuljon meg. Ke-
vés az olyan cég, 

amely nem csak a szállodafejlesztést, ha-
nem a „vonzerõt”, ez esetben a fürdõfej-
lesztést is elvégzi – hangsúlyozta Nádasi 
Tamás, elismerõen szólva a Tomasovszky 
család martfûi beruházásairól.

A település más vállalkozóit is együtt-
mûködésre bíztatta: találjanak ki közös 
programokat, csábítsanak ide minél több 
vendéget, ismertessék meg ezt a gyönyörû 
vidéket másokkal. Ha ez is sikerül, a 
fejlesztés nem áll meg a fürdõnél. Együtt-
mûködve a környezõ településekkel, köl-
csönös elõnyök, partnerség alapján, továb-
bi szállodák, panziók valósulhatnak meg a 
városban és a térségben is.

Herbályné

Minden komplexum nevébe tuda-
tosan került a Martfû szó, hogy az itt 
élõk minél inkább a magukénak érezzék 
az új létesítményeket. Ez utóbbit erõ-
sítheti az is, hogy sok helybéli fiatal talál 
munkát az egyre bõvülõ „Martfû Rek-
reációs Központban”.
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FÓRUM

Az Ifjúság úton, az uszoda épület elõtt 25 
parkoló épül, az uszoda mögött, a Tisza part 
elõtt pedig zárt parkolót alakítanak ki a 
szálloda vendégeinek. A sportpálya és a 
strand közötti részen is parkolókat tervez a 
Toma-Bau Zrt. Ez utóbbi területre vonat-
kozóan a tulajdonos, az önkormányzat már 
be is szerezte a szükséges építési engedé-
lyeket – tájékoztatott ifj. Tomasovszky 
László. A különbözõ mendemondáknak 
elejét véve cáfolta, hogy a sportpálya 
területére mélygarázst terveznének. 

Az Ifjúság utat másfél méterrel kiszé-
lesítik. Az Ifjúság út és a Lenin út kereszte-
zõdésének helyreállításában is részt vesz-
nek, az önkormányzattal együttmûködve. 
Az útjavításokra azonban csak akkor 
kerülhet sor, ha a fürdõ tetõszerkezete a 
helyére kerül. Ehhez ugyanis két hatalmas 
darura lesz szükség, amelyek tovább ron-
gálják az utat. 

* * *

A várhatóan jövõre, az új épület-
résszel együtt átadásra kerülõ fürdõben 
nyolc medence várja majd a vendégeket. 
A korábbi három medencébõl a régi gyógy-
medence és a pancsoló marad szabadtéri, a 
többi fedett térben lesz. A régi úszómeden-
cét, a nagyobb vízmélység elérése érdeké-
ben, megmagasították, legnagyobb mély-
sége 3,8 méter, a legsekélyebb részen 2,2 
méter. A mélyebb oldalon trambulinról is 
lehet majd ugrani. Tanmedencét is tervez-
nek, amely, gyerekmedence jellege mellett, 
úszásoktatásra, gyógytornára, vízi fitness-
re is alkalmas lesz. A fedett térben szintén 
építettek egy pancsolómedencét a legki-
sebbek számára, amely 5 cm vízmélységtõl 
44 cm-ig mélyül. Két új, különbözõ hõmér-
sékletû gyógymedence épül, pihenõpa-
dokkal, vízbefújásokkal. A nyolcadik me-
dence a pincében, a szaunák, gõzkabin, 
pihenõrész és a jakuzzi mellett lesz. 

Herbályné

RÖVIDEN

Már több mint tíz hónapja mûködik az 
újonnan fölállt képviselõ-testület. Ez 
önmagában is elégséges idõ ahhoz, hogy 
mérleget vonjunk. Erre dr. Enyedi Mihály 
képviselõtársamnak a Martfû Magazin jú-
niusi számában megjelent írása is apropóul 
szolgál. Egy ilyen mérleget nyilván min-
denki a maga szája íze szerint vonna meg, 
de úgy gondolom, vannak általános ten-
denciák, amelyek mellett egyikünk sem 
mehet el.

* * *
 Egy-egy döntést, illetve döntéshozót 

nem az igenek és nemek, vagy a tartóz-
kodások aránya minõsít, hanem a döntések 
tartalma. A tartózkodás egy általánosan 
bevett szavazási forma, és ezzel a szavazási 
móddal azok közül is éltek már, akik ezt a 
szavazási lehetõséget eltörölnék a martfûi 
testületben. Mellesleg egy-egy döntés 
ugyanúgy befolyásolható, ha valaki a sza-
vazásban nem vesz részt. 

 * * *
 A város és a martfûi emberek érdekét 

egy-egy döntés tartalmával lehet leginkább 
szolgálni. 2006-ban, a megválasztását 
követõen ez a képviselõ-testület arra tette le 
„a nagy esküt”, és ezt döntésével meg is 
erõsítette, hogy konszolidálja a város 
költségvetését, illetõleg pénzügyi-gazda-
sági helyzetét. Ha ugyanis ezt nem tesszük, 
onnantól kezdve nincs mirõl beszélni, 
közkeletû szóval élve, jön a krach.

Annyit már sikerült elérnünk, hogy nem 
lett rosszabb. Hogy valamivel jobb lett-e, 
lesz-e, az még ezután fog kiderülni.

Annak, hogy eddig is jutottunk, nagy ára 
van. Komoly szervezeti átalakuláson ment 
már át, illetve megy át a város intézmény-
rendszere. A közalkalmazottak, köztiszt-
viselõk olyan munkáltatói juttatásoktól 
estek el, amit eddig kaptak. Mindez egy 
olyan idõszakban történik, amikor az em-
berek keresménye egyébként is csökkent a 
béreket terhelõ járulékok emelkedése 
miatt. 2007. január 1-tõl Martfûn is beve-
zetésre került az építményadó.

Amikor a város 2007. évi költségvetését 
terveztük és elfogadtuk, nyilvánvaló volt, 
hogy a város minden intézménye, területe 
rosszabbul fog járni az elõzõ évekhez 
képest.

A város civil szervezetei, mozgalmai /a 
nyugdíjasklubok, a siketek és nagyot-
hallók, a mozgássérültek, stb../ együttvéve 
kapnak egymillió forintot a város költség-
vetésébõl. Ehhez képest az egyes sport-
egyesületek jobban támogatottak, és akkor 
a természetbeni ”közvetett” juttatásokról 
még nem is szóltunk.

Szóval körbe lehet itt magyarázni, muto-
gatni, hogy kinek-kinek miért rossz vagy 

Önkormányzati tükör

rosszabb: felelõsen ma csak azt lehet 
mondani, hogy a város az alapellátásokat az 
átlaghoz képest jó körülmények között 
biztosítani tudja polgárainak, a többi pedig 
plusz és bizonytalan. Erre pedig a körül-
mények ismeretében nyugodtan mond-
hatjuk, hogy ez se semmi.

* * *
Tudom, hogy a martfûi emberek 

többségének semmit nem mond, hogy a 
város többszáz millió forinttal el van 
adósodva. Tudom, nem érdekli õket, mi-
lyen szervezeti formában mûködnek az 
iskolák. Képviselõként azonban ezekért is 
felelõsek vagyunk.

Befejezésül hadd tegyek föl néhány 
kérdést. Mi martfûiek mit teszünk meg 
önmagunkért, a városunkért, hogy itt jól 
érezzük magunkat? Ha szemetesnek talál-
juk az utcát, az nem a mi szemetünk? 
Büszkék vagyunk a mûvelõdési házunkra, 
de nem nehezítjük meg a helyzetét, hogy a 
rendezvényeire nem megyünk el, hogy a 
világhírû Szentpéteri Csilla fél ház elõtt 
játszik? Mit teszünk mi martfûiek azért, 
hogy a városban sportélet legyen?

Ezekben a kérdésekben, folyamatokban 
az önkormányzat egy fontos tényezõ, fon-
tos szereplõ, de a válaszok milyensége, 
minõsége nem csak rajta múlik. Ezekben a 
kérdésekben és válaszokban – és nem utol-
sósorban a megoldásokban – nekünk, 
martfûieknek is ott kell lennünk. 

 dr. Urbán-Szabó Béla
önkormányzati képviselõ

A Martfûi Városi Sportegyesület 
június 20-án tartotta éves közgyûlését. 

A napirendi pontokban szerepelt a 
2006. évi mérleg és közhasznúsági jelentés, 
a számvizsgáló beszámolója, a 2007-évi 
tervezett költségvetés, illetve szakmai 
beszámolók. Mindegyik napirendi pont 
tartalmát elfogadta a közgyûlés. 

2007-ben 800 ezer forint önkormány-
zati támogatással számolhat az öt szakosz-
tály, melyet várhatóan 2.5 millió forint 
pályázati és egyéb forrással kell kiegészí-
teni az eredményes mûködéshez.

Sági István MVSE elnök

Aug. 20-án reggel 9 órakor Szt. István-
napi, búcsús szentmisét mutat be a tisza-
földvári templom szabadtéri oltáránál Bár-
dos Krisztián, most felszentelt újmisés 
atya.

Mise után utcai körmenet! Az ünnepség 
után elõadás a torinói halotti lepelrõl, annak 
egyetlen magyarországi, mérethû máso-
latának bemutatásával.

* * *
Olcsó, 5 napos zarándokút Szt. Pio atyá-

hoz (Olaszország), szeptemberi ünnep-
napjára. Lelkivezetõ: Tamási József atya. 
Tel.: 30/529-5464.

KATOLIKUS HÍREK

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS
Köszönetünket fejezzük ki mindazoknak, 

akik fiam, férjem, édesapánk és 
nagyapánk:

CSERNUS GYULA
temetésén részt vettek és fájdalmunkat 

enyhíteni igyekeztek.
A gyászoló család
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EGYHÁZI HÍREK

Dr. Paskai László bíboros, nyugal-
mazott esztergomi érsek mutatott be 
búcsús szentmisét Szent Tamás apostol 
ünnepén, július 1-jén a martfûi Szent 
Tamás-templomban. A fõpapi szentmisén 
és azt követõen Solymosi Ferenc orgona-
mûvész játszott. 

– Itt soha nem volt templom, nem volt 
hitoktatás. Miközben Martfû gazdag 
várossá lett, lelkiekben szegényekké váltak 
az emberek – idézte a kezdeteket, a tele-
pülés életében új korszakot nyitó templom 
építésének tíz évét Tamási József.

– A bíborosi kollégium tagjai azok, akik 
összekötnek bennünket a világegyházzal, a 
pápával. A bíboros atya több alkalommal 
részt vett pápaválasztó konklávén is. Áldá-
sában részesülve a világegyház vérkeringé-
sébe kerülünk, amire oly nagy szükségünk 
van. Személyében a szentatyát is tiszteljük, 
a szentatya küldötteként köszönthetjük – 
üdvözölte dr. Paskai Lászlót.

A martfûi, a tiszaföldvári és a homoki 
hívõk nevében F. Nagy Gézáné Emike néni 
is köszöntötte a bíboros urat, hangsúlyozva, 
hogy Tamási József atya lelkesedése és a 
hívõk kétkezi munkája segítette az épít-
kezést, a templom nélküli település várossá 
válását.

– Jöttem, hogy meglássam ezt a szép 
templomot, de még inkább azért, hogy az 
itteni hívekkel közösen imádkozzak, közö-
sen kérjük az itteni egyházközség fejlõ-
désére, alakulására, hitében való elmélyü-
lésére is a jóisten áldását. Szent Tamás 
apostol közbenjárása kísérje ennek a város-

„Lát téged az Isten”

nak a híveit is! – köszöntötte a jelenlévõket 
Paskai László. Szólt a szabadság elérke-

zésérõl, a templomépítés igényérõl, az 
áldozatkészségrõl, amely elõ tudta terem-
teni az építéshez szükséges anyagiakat, a 

készséges lelkekrõl, amelyekkel a 
kõtemplomban és a templom körül 
az egyházközség lelki temploma is 
épül. – Éppen a hozott áldozat miatt 
tudják oly sokan sajátjuknak tekin-
teni a templomot. Jézus szava érvé-
nyesül az életükben, közösségük 
életében, és ez fényt ad mások szá-
mára is.

A keresztény ember élete út, ame-
lyen elõre akar haladni, Jézushoz. 
Széchenyi István, a nagy államférfi 
naplóját idézte: „Lát téged az Isten.” 
Jó barátja volt Wesselényi, akivel 
megállapodtak, semmihez sem kez-

denek anélkül, hogy 
ne gondolnák: Isten 
lát bennünket.

Aki így gondol-
kodik, az a jézusi 
úton tud maradni. Az 
érzi, hogy van fele-
lõssége, hogy elõre 
kell jutni, érdemes 
áldozatot is vállalni, 
hogy lélekben is 
tudjon elõrehaladni 
– figyelmeztetett 
Paskai László, hang-
súlyozva, hogy Jé-
zus krisztus az, aki-
ben igazi életutat 
tudunk találni, az õ 

követése adja, hogy igaz emberek lehes-
sünk.                                         Herbályné

Mint arról már korábban beszámoltunk, 
felújítás elõtt áll a martfûi református temp-
lom. Az idõjárás viszontagságai miatt szük-
ségessé váló, elodázhatatlan állagmegóvás 
összköltsége körülbelül másfélmillió 
forint. Pályázati úton sikerült ötszázezer 
forintot nyerniük a feladat elvégzésére, 
további ötszázezret pedig az önkormányzat 
ítélt oda a legutóbbi képviselõ-testületi ülé-
sen – tudtuk meg Szilágyi Gábor reformá-
tus lelkésztõl, aki a cél érdekében még egy 
jótékonysági koncertet is szervezett. 

Ismert operák népszerû melódiái 
csendültek fel a református templom 
falai között augusztus 4-én. A hangver-
seny elõadója, Szegedi Csaba operaénekes 
örömmel vállalta el a jó ügyet szolgáló 
felkérést, hiszen a segítõ szándékon túl 
személyes kötõdés is fûzi Szilágyi Gábor-
hoz. A martfûi lelkész korábban többször 
kísérte orgonán Szegedi Csabát fellépésein. 
A kíséretet ezúttal Szekeres László bizto-
sította.

A koncert bevétele harminchatezer 
forint lett. Az összeget a hamarosan elkez-
dõdõ munkálatokra fordítják. Néhány 
napon belül egy újabb pályázati elbírálásról 
értesülnek majd.

Szilágyi Gábor reménykedik a siker-
ben. Az elmúlt idõszakban több mint négy-
száz körlevelet küldött ki magánszemé-
lyeknek és cégeknek. A megkeresések útján 
kétszázezer forint érkezett be. Ahhoz, hogy 
az esõs idõ beállta elõtt befejezõdhessen a 
rekonstrukció, további támogatásra lenne 
még szükség.                                       K.É.

Felejthetetlen három órát töltött 
nálunk Wittner Mária. Június 15-én 
látogatott el, meghívásunknak eleget 
téve a martfûi Szent Tamás-templomba.  
Megérkezésekor dr. Bakonyi Péter pol-
gármester köszöntötte. A szentmisén õ 
olvasta fel a Szentleckét, majd megko-
szorúzta templomunk elõterében Kenyeres 
Lajos, 57 tavaszán a Tiszába lõtt plébános 
emléktábláját.

Szentmise után elõször megnéztük a 
Wittner Mária címû félórás filmet, majd 
meghallgattuk római élménybeszámolóját. 
Bizony megkönnyeztük, amikor arról be-
szélt, milyen pillanatokat élt át, a Szentatya 
kezét fogva, amikor az 56-os zászlóval 
átadta neki, s kérte áldja meg zászlónkat és 
egész nemzetünket. A beszámoló után égõ 
gyertyát helyezett el imádság s Himnu-
szunk eléneklése közepette a Mindszenty 
József bíboros atyát ábrázoló ólomkeretes 
ablaknál. A szocializmus egykori fellegvá-
rában, Martfûn nem csoda, hogy csak min-
tegy 120-an voltak a templomban, de aki ott 
volt, sokáig nem felejti el ezt az estét.

Tamási József plébános atya    

Koncert a templomért



EZ TÖRTÉNT

Különleges történetet kellene megír-
nom, különleges emberi történetet 
szegénységrõl, jó szándékról, összefogás-
ról, mert, bármilyen furcsa, de még 
korunkban is van ilyen. A helyszín a 
romániai Erdély, pontosabban Parajd 
valamint Szolnok és Martfû.

A szolnoki Szmolnik Sándor évek óta 
rendszeres résztvevõje, látogatója a parajdi 
töltöttkáposzta-fõzõ versenynek, ahol a kü-
lönféle illatok, ízek mellett a kerítésen 
függeszkedõ szegény gyerekek is hoz-
zátartoznak az összképhez. 

Egyikükkel, az akkor tizenhárom éves 
Bodor Attilával megismerkedve határozta 
el, segít a nehéz sorsú fiúnak, akit négy 
testvérével együtt az alkalmi munkákból 
tengõdõ édesanyja tart el. Az öt gyermek 
közül kettõ még iskolába sem járhat, mert 
nincs pénz keresztlevelük kiváltására, az 
okmányok nélkül viszont, bár tanköteles 
korúak, nem részesülhetnek oktatásban. Õk 
hatan egy tíz-tizenkét négyzetméteres, 
rossz állapotú házban laktak. Sándornak 
furcsa volt, hogy az évek alatt a fiú egyszer 
sem hívta el hozzájuk, hogy bemutassa, hol 
és hogyan élnek. Az idén azonban végre 
meglátta a kis viskót, és elhatározta, 
megpróbál segíteni. Nem messze látott egy 
alkalmasabb eladó házat és hazatérve 
gyûjtésbe kezdett, hogy megvásárolhassák. 
Testvére, a martfûi Szmolnik Katalin szin-
tén igyekezett segíteni a parajdi család 
sorsán.

– Munkahelyemen, a Diana patikában 
azonnal az ügy mellé álltak kollégáim, és 
kiraktunk két pénzgyûjtõ urnát is, egyet a 
gyógyszertárba, egyet pedig a Kertes ABC-
be. A sok-sok adakozónak csak megkö-
szönni tudjuk támogatását. Böjte Csaba 
atya rendelkezésünkre bocsátotta alapít-
ványának egyik számlaszámát, legálisan 
történt minden.

– Hogyan juttattátok el az adományt? 
Hogyan élnek most Bodor Attiláék?

– Testvérem és Attila elsõ találkozása óta 
három év telt el. A fiú a Böjte Csaba ala-
pította Dévai Szent Ferenc Alapítványi 
Iskolában tanul. Bízunk benne, saját és ké-
sõbb majd családja életét is jobbra for-
díthatja, talán neki már nem gombasze-
désbõl kell tengõdnie.

 Az összegyûlt pénzt testvérem kipótolta 
és vett még egy tévét is. A pünkösdi hét-
végén indultunk el adományunkkal, kissé 
talán rendhagyó módon motorokkal, 
autókkal. Érkezésünk másnapján átadtuk 
az összeget, és a család már aznap este 
beköltözhetett az új házba. A parajdi pol-
gármester megköszönte valamennyi ado-
mányozó segítségét. Néhányan odamen-

tünk a házhoz és bekukucskáltunk, vajon 
mit csinál az öt fiú és az édesanya. A 
tévében zene szólt és mindannyian 
táncoltak az üres házban. Talán elmond-
hatom, megkönnyeztük az örömüket.

* * *
Az elsõ magyar jótékonysági motoros 

túra résztvevõi már akkor, ott, Paraj-
don, pünkösdkor a jövõ évi visszatérésen 
gondolkodtak. Amikor viszont az interjú 
zárásaként feltettem a kérdést, hogyan 
tovább, nem tudtak mit felelni. Jelenleg 
saját ügyükkel vannak elfoglalva, ügy-
véddel, igazságügyi orvos szakértõvel, 
biztosítóval tárgyalnak.

– A visszaúton a Királyhágónál baleset 
érte csapatunk három tagját – kezdte az 
újabb történetet Szmolnik Katalin mun-

katársa, Pluhár Emese. – A 
szembe sávban egy Dácia 
Logan meg akart elõzni egy 
autót, de ezt túl nagy ívben, a 
dupla záróvonalon túl tette, 
így viszont elsodort kettõt 
motorosaink közül és nekiütõ-
dött egyik autónknak. A bale-
set során két motoros, akik 
közül az egyik a férjem, karja, 
lába összetört. Az autó veze-
tõje szerencsére nem sérült 
meg, õt „csak” anyagi kár 
érte. A Dacia sofõrje még csak 
oda sem jött hozzánk, hogy 
megnézze a sérülteket, vagy 
hogy megkérdezze, segíthet-e 
valamiben.

 – Hogyan jutott kórházba 
a két motoros? Milyen álla-
potban vannak most?

– Mi hívtunk mentõt, éjfél 
körül értünk az egyik kolozs-
vári kórházba, ahol éppen a 
megszokott éjszakai áramszü-
net miatt gyufával és mobilte-
lefonnal világítottak. Bor-
zasztó állapotok uralkodtak az 
intézményben. Megértjük a 
szegényes körülményeket, de 
a méltatlan emberi hozzáállást 
nem. Az ágyra mi emeltük át 
õket, mert az orvos azt mond-
ta, nincs ehhez elég személy-
zete. A férjem lábát megmû-
tötték, a másik sérülttel nem 
történt semmi. A férjem egy 

A segítség határtalan
• Indulás elõtt
• A régi “ház”
• A baleset helyszínén

implantátumot kapott a lábába, de ezt is 
csak nehezen értük el, mert elõtte még az 
volt a kérdés, ki tudjuk-e akkor és ott fizetni 
az árát, vagy nem. A mûtét végül is megtör-
tént. Az egyik szolnoki, betegszállítással 
foglalkozó ismerõsünk küldött ki utánunk 
egy autót, három nappal késõbb ezzel jöttek 
haza. A Hetényi Géza kórházban látták el 
õket, a felépülésük hosszadalmas.

– Hol tart most a baleset kivizsgálása?
– A motorosainkat elsodró autó vezetõje 

magas rangú katonatiszt. Az ottani katonai 
ügyész titkosította az iratokat. Az esethez 
kiérkezõ rendõrök a kórházban értek utol 
bennünket, állítólag azért jöttek ilyen ké-
sõn, mert kifogyott a kocsijukból a benzin. 

A kolozsvári magyar konzul jóvoltából 
nemrég elolvashattuk a jegyzõkönyvet, 
amiben csak az áll, hogy három jármû 
megsérült. Érthetetlen számunkra ez az 
egész eljárás, nem tudom, mikor és ki szol-
gáltat nekünk igazat. A biztosító nem fizet, 
mert nincs hivatalos dokumentum. A két 
fiút itthon vizsgálja meg igazságügyi orvos 
szakértõ, hogy sérülésük hatvan napon túl 
gyógyul-e, mert a kinti jog szerint akkor 
minõsül súlyos testi sértésnek. Nagy való-
színûséggel mindketten bicegni fognak 
életük végéig. Mi segítettünk. Nekünk ki 
segít? – kérdezte végül elkeseredettel 
Emese.

Kengyel Éva 

2007. augusztus 13. oldal
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EZ TÖRTÉNT

A világbajnokságra való felkészülés 
segítését szolgálta az idei nyári martfûi 
karate-szeminárium, melynek kereté-
ben B. Ferter György “akció” fotóit is 
megtekinthették az érdeklõdõk. 

Az ország minden részérõl, tizenhét 
klubból érkeztek sportolók az augusztus 1-
5 között megrendezett edzésekre. A száz-
huszonöt résztvevõ közül a huszonnégy 
feketeöves és harminchét válogatott 
versenyzõn kívül a világbajnokságra utazó 
férfi és nõi karatékák is jelen voltak, vala-
mint visszatérõ angol sportolókat is fogad-
tak – tudtuk meg Stefanovics Józseftõl. A 
klubvezetõ büszke arra, hogy a tokiói 
világbajnokságra kiutazó öt férfi versenyzõ 
közül kettõ martfûi. 

– Balogh Zsolt és Búzás Gábor már 
biztosan ott lesz Japánban, ami sem a hozzá 
vezetõ út szempontjából, sem a klub anyagi 
helyzete miatt nem kis teljesítmény. A 
dozsoban megoldatlan a világítás és a 

VICTORY KYOKUSHIN KARATE KLUB

versenyre való kijutás igen költséges. 
Mindezek ellenére hozzuk az eredmé-
nyeket, az elmúlt hetekben újabb három 
klubtagunk lett feketeöves. 

További támogatásért fordultunk az 
önkormányzathoz, de egyelõre, eredmény-
telenül – nyilatkozta Stefanovics József, 
aki ezúttal is köszöni Asztalos Árpádné 
intézményvezetõ segítségét.               K.É.  

Június 29-én izgalommal indultunk. Bé-
csi átszállással tizenkét óra múlva megcso-
dálhattuk Peking gyönyörû utcáit. Egy tíz 
emeletes hotelben kaptunk szállást. Az el-
következõ napokban megnéztük a híres kí-
nai nagyfalat, egy elképesztõ akrobata 
show-t, az óriási tiltott várost, ahol a csá-
szárok éltek és több templomot. Az Ég temp-
lomát, ahol érdekes akusztikai tulajdonsá-
gokat próbálgattunk. Ellátogattunk a Nap 
templomába, s megcsodáltuk a Cixi csá-
szárné parancsára épített emeletes már-
ványhajót és mesterséges tavat, majd leg-
végül a Láma templomban ismerkedhet-
tünk meg a budhizmussal. Pekingben a 
Soong Cing Ling Alapítvány vezetõivel 
ebédeltünk az alapítvány irodaházában. 

A fõvárosból vonattal utaztunk át Shan-
dong tartomány székhelyére. Ezen a napon 
a gyermekpalotában léptünk fel. Másnap a 
menny déli kapujához mentünk 1.545 méter 
magasba. E városban a Gyermek Kulturá-
lis Világfesztivál megnyitóján, majd egy 
banketten vehettünk részt, tizenhét más or-
szág delegációival együtt. A nyitógálán mi 
is képviselhettük Magyarországot, sõt, a 
záró gálán is helyet kaptunk. Találkozhat-
tunk az 1996-os olimpiai ping-pong baj-
nokkal. Itt még ellátogattunk egy iskolába, 
ahol hárman ismét felléptek a csoportból. 
Az iskolában mindenki kapott egy kísérõt, 
akivel megörökítette a kézlenyomatát egy 
tekercsen. 8-án utaztunk vissza Pekingbe, 
másnap a reptéren búcsúzkodtunk és elin-
dultunk haza. Budapesten már nagyon vár-
tak a hozzátartozóink minket a nagy út 
végén.

Kóródi Bettina, Lendvai Éva
Kóródi Bettina, Lendvai Éva, Sági Ist-

ván Balázs és Hegyes Bertalan június 29-
tõl július 9-ig voltak Kínában a Panda 
Nemzetközi Gyermek Alapítvány és támo-
gatók segítségével. Latin táncokat mutattak 
be nagy sikerrel. A magyar delegációból 
egyedül õk szerepelhettek a záró gálán. 
Sikerükre jellemzõ, hogy amikor edzésre 
kellett menniük, sofõrt és kocsit biztosítot-
tak nekik, illetve teltház elõtt edzettek. A 
fellépéseiket az összes kínai és több külföl-
di tévécsatorna közvetítette.

Sokan járultak hozzá, hogy a gyerme-
kek élhessenek e rendkívüli lehetõséggel. 
Támogatóinkat személyesen fogjuk meg-
keresni, hogy megköszönjük segítségüket!

Sági István

Kínában jártunk

Lezárult a „Fejtse meg és üdüljön a 
Balatonnál!” keresztrejtvény játék. A 
vártnál is többen, közel százan küldték 
vissza a nyereményszelvényeket és a he-
lyes megfejtéseket. A nyilvános sorsolásra 
július elsõ napjaiban került sor a polgár-
mesteri hivatalban.

Aranyiné Árvai Erika (Szolnoki út) 
másodmagával az önkormányzat fonyód-
bélatelepi üdülõjében tölthet egy hetet. 

Csinády Lászlóné (Móricz Zs. út) és pár-
ja pedig a Toma-Bau Zrt. csodálatos bala-
tonakarattyai üdülõházában pihenhet.

Ezúton köszönöm támogatóink segít-
ségét, az üdülési lehetõségeket és nem utol-
só sorban Bakos Andrásnak a színvonalas 
fejtenivalót.                              Herbályné 

MEGFEJTETTÉK ÉS NYERTEK

Napsugár Baba - Mama Klub mûködik 
ez év márciusától a családsegítõ szolgá-
latnál. Az anyukák és kicsi gyermekeik (0-
tól 3 éves korig) rendszeresen találkoznak. 
Minden pénteken 10-12 óráig együtt töltik 
az idõt és az anyukákat érdeklõ aktuális 
kérdésekrõl beszélgetnek. Elõadókat is hí-
vunk, hogy szakember segítségével tájéko-
zódjanak az anyukák gyermeknevelési, és 
más témákban. Júliusban dr. Kiss Edit a kis-
gyermekes anyák jogairól, foglalkoztatási 
szabályairól és egyéb munkajogi kér-
désekrõl tartott elõadást.

Augusztus 3-án, az anyatejes táplálás 
napja alkalmából a szoptatás jelentõségérõl 
beszélt Balassi Zsuzsanna védõnõ.

Legközelebb (augusztus 10-én pénteken 
délután) szalonnasütés lesz a program.

Máté Gizella

Szeretettel várjuk a bátor jelentkezõket

2007. augusztus 19-én vasárnap 13 órára
a Szent István térre, az

õsi magyar étkek fõzõversenyére.

A legjobbakat értékes 
tárgyjutalomban részesíti a zsûri!

Jelentkezés és bõvebb felvilágosítás

augusztus 18-ig

a Városi Mûvelõdési Központban 
személyesen, vagy telefonon, az

56/ 450-146-os számon.

Városi Mûvelõdési Központ Martfû

FELHÍVÁS
MARTFÛI ÜNNEPI NAPOK 

Fõzõversenyre

A Martfû Magazin következõ száma
várhatóan szeptember 13-án jelenik meg.

Lapzárta: szeptember 7.
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TÁNC

PROGRAMAJÁNLÓ

Augusztus 17. péntek, 18 óra:
Szívvel, szóval  – Zenés irodalmi mûsor a Református Templomban
Kengyel Éva írásait bemutatja: Bogdán Evelin. Zenei közremûködõk: 
Bajzáth Nóra, Holló János, Váczy Tamás, Vigh Brigitta

Augusztus 18-19., 9 órától:

IV. F. Nagy Géza Tenisz Emlékverseny a Városi Sportpályán

Augusztus 18. szombat:
11 óra: Országos Rejtvényfejtõ Verseny a Martfûi Rejtvényfejtõ Klub 

szervezésében. Helyszín: Városi Mûvelõdési Központ és Könyvtár
15 óra: „Szolnok Megye Legerõsebb Embere” verseny a Szent István téren,  

fiatal martfûi tehetségekkel
18 óra: Bûnbánati istentisztelet, ünnepi hangverseny  a Református Templomban

Közremûködik: Martfû Városi Nõi Kar Vezényel: Bozorádi János karnagy

Augusztus 19. vasárnap:
10 óra: Úrvacsorás istentisztelet a Református Templomban
11 óra: A Magyar Köztársaság állami ünnepének köszöntése és koszorúzás a 

Szent István szobornál
Az ünnepséget megnyitja: Dr. Bakonyi Péter polgármester
Ünnepi köszöntõt mond: Kovács Sándor,

a JNK Szolnok Megyei Közgyûlés  alelnöke
MARTFÛ VÁROSÉRT kitüntetések átadása
A kitüntetéseket átadja: Dr. Bakonyi Péter polgármester
A mûsorban közremûködik: Sülyi Károly dalénekes

15 óra: Családi délután – Népi és sport játékok, kézmûves játszóház kicsiknek 
és nagyoknak a Szolnoki Sportcentrum munkatársainak vezetésével. 
Kreatív játékok a szolnoki Okos Játékok Boltjának támogatásával
Lovaglás, ugrálóvár, kirakodóvásár, nonstop vendéglátás stb.
Testvérvárosok bemutatkozása – Képzõmûvészeti kiállítás a Református 
Templomban. Kirakodóvásár a Szent István téren (Tuchow, Misztótfalu)

15-16 óráig:Martfûi mûvészeti csoportok szórakoztató programja:
• Yadea és Háremlányai Hastáncklub •  Dalma Dance Klub • Modern 
Táncmûhely • Szilver Társastánc Csoport • Street Feelings Break Csoport

15.30 óra: „ÜNNEPI CSALOGATÓ”
Nemzetközi néptánc menetfelvonulás a Munkácsy úton

16 óra: „LUDAS MATYI„
Gólyalábas, bábos vásári játék, a Madzag Bábszínház elõadásában

16.45 óra: Õsi magyar étkek a bográcsban  – fõzõverseny
    Új kenyér és kalács bemutató,  aratókoszorúk és szalmafonás díszítések   

eredményhirdetés 
17 óra: Nemzetközi Néptánc Gála

                 Közremûködnek: • Grupo Etnografico da Serra do Caldeirao /Portugália/ 
• La Jara Néptáncegyüttes /Spanyolország/ • Martfûi Néptáncegyüttes

18 óra: Polgármesterek játékos vetélkedõje
Közremûködnek: Misztótfalu, Tuchow és Martfû város polgármesterei

18.15 óra: „MIÉNK ITT A TÉR” – Ifjú és örök ifjú tehetségek nyáresti koncertje
          LOLA, a VIVA Comet díjas énekes, lemezbemutató mûsora

19 óra: CHARLIE „Örömzene”
20 óra:  A 6 PERC Zenekar koncertje   Kb. 21 óra: TÛZIJÁTÉK
21.15-24 óráig: UTCABÁL Zenei barangolás a '60-as évektõl napjainkig

  DJ. Farkas Roland
Esõ esetén a programok a mûvelõdési központban  lesznek megtartva.

Augusztus 20. hétfõ, 16 óra:
Új kenyér szentelés a Szent István szobornál. Ünnepi szentmise a Szent 
Tamás-templomban, Szent Imre herceg születésének 1000. évfordulója 
alkalmából. Kóstoló az új kenyérbõl  és borból

Mindenkit szeretettel vár a rendezõ:
       Martfû Város Önkormányzata

XI. MARTFÛI ÜNNEPI NAPOK
Szent István-napi ünnep  2007. augusztus 17-20.2003-ban viaskodtak utoljára az 

ünnepi napok keretében martfûi és 
máshonnan érkezõ erõs emberek. Ebben 
az évben ismét a Városháza elõtti fõtéren 
láthatjuk erõpróbáikat augusztus 18-án, 
szombaton, 15 órától. 

A versenyen a legeredményesebb mart-
fûi sportolók is bemutatkoznak a hazai 
közönség elõtt: Bíró István, aki a magyar 
élmezõnyt képviseli, valamint a szintén 
martfûi Hajnal Tamás, Laszli Gábor és 
Kürti Csaba, akik tehetségkutató verse-
nyeken már bizonyították a rátermett-
ségüket. Versenybe száll a ceglédi Német 
Roland, de várhatóan itt lesz Dániel Gergõ, 
Abony legerõsebb embere is. 

A szervezõk igazi közönségszórakoz-
tató programokkal készülnek. A fiatal 
résztvevõk farönknyomásban (100 kg), 
zsákcipelésben (100 kg), hordópakolásban 
IFA-ra (90-110 kg), gumicipelésben (200 
kg), és egy sziklanyomásból, zsák vállra 
vételébõl, két kõgolyó (110, 135 kg) pla-
tóra rakásából álló vegyes számban küzde-
nek egymással és a súlyokkal, majd egy 5,5 
tonnás teherautót próbálnak minél mesz-
szebbre húzni – tájékoztatott Kürti László 
fõszervezõ, a Martfûi Fitneszklub vezetõje.

Herbályné

ISMÉT ERÕS EMBER VERSENY

Augusztus 10. péntek, 9-12 óra:

„BARKÁCSOLDA” 
Kézmûves foglalkozás: decoupage, 
üvegfestés, papírvirág készítés
Vezetik: Patonai Mihályné, Deákné 
Szilágyi Andrea

Augusztus 14. kedd, 9-12 óra:

SZÁMÍTÓGÉPES JÁTSZÓHÁZ
Vezetik: a CompNet Számítástechnikai 
Szaküzlet munkatársai

Augusztus 17. péntek, 10-12 óra:

ÍJÁSZAT  – bemutató és oktatás

Vezeti: Voják Béla
Augusztus 21. kedd, 10-12 óra:

„LOVAGOK ÉS 
VÁRKISASSZONYOK”
Játék a könyvtárban
Vezeti: Pápai Jánosné

Augusztus 24. péntek, 9.30-11 óra:

APRÓK TÁNCA 

Táncház és népi játékok tanulása
Vezeti: Eilerné Farkas Éva
A programokon való részvétel díjtalan!

Töltsük együtt, jó hangulatban a vakációt!

SZÜNIDEI PROGRAMOK
a mûvelõdési központban
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